
 Rada Gminy Bielsk Podlaski 
Sesja 

Protokół Nr XXXIX/2022 
z XXXIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

 w dniu 29 czerwca 2022 r. 

 

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2022 r. o godz. 09:00, a zakończono o godz. 10:40 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Jerzy Bajena 
2. Andrzej Borowski 
3. Mikołaj Car 
4. Jerzy Chilkiewicz 
5. Walenty Gałuszewski 
6. Mikołaj Kiryluk 
7. Jan Kowalczuk 
8. Alina Kruk 
9. Albin Misiuk 
10. Stanisław Olszewski 
11. Jerzy Onacik 
12. Jerzy Pac 
13. Lucyna Tkaczuk 
14. Anatol Grzegorz Tymiński 

Nieobecna radna Alina Korszak 

1. Otwarcie sesji. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Przewodniczący 

Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI otworzył XXXIX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. Zwrócił się do 

radnych o potwierdzenie obecności poprzez wciśnięcie odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Dodał również, że 

głosowania radnych będą się odbywały za pomocą tabletów. Przypomniał o rozporządzeniu w 

sprawie ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych 

osobowych osób fizycznych. Sesja jest rejestrowana, transmitowana i archiwizowana na stronie 

internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem ponosi pełną 

odpowiedzialność za ich upublicznienie. 

Przewodniczący STANISŁAW OLSZEWSKI przywitał serdecznie: 

• wszystkich radnych, 

• Panią Wójt - RAISĘ RAJECKĄ,  

• Zastępcę Wójta - Pana ANATOLA FILIPIUKA,  

• Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ,   

• Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Panią BARBARĘ CAR, 

• Kierownika Referatu Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Urzędu Gminy – Panią MONIKĘ 
DMITRUK, 

• Radcę Prawnego – Pana JANA WOŁOSOWICZA, 

• pracowników Urzędu Gminy, 

• sołtysów Gminy Bielsk Podlaski, 

• oraz mieszkańców Gminy Bielsk Podlaski. 



Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności osób zaproszonych stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
2. Ustalenie porządku obrad. 
Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z propozycją porządku obrad oraz projektami uchwał, wszyscy 
radni otrzymali w formie elektronicznej (Załącznik Nr 4 do protokołu). 
Materiały będące przedmiotem sesji zostały zgodnie ze Statutem Gminy zaopiniowane przez Komisje 
Rady Gminy na posiedzeniach w dniu 23 czerwca br. Wszystkie przedłożone wnioski uzyskały 
pozytywną opinię. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 maja 2022 r. 
4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok oraz debata nad raportem. 
5. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 
6. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok. 
7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 

2021 rok. 
8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
9. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2022 – 2029. 
10. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025. 
11. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży. 
12. Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 

Bielsk Podlaski za 2021 rok i I kwartał 2022 roku. 
13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od dnia 

26 maja 2022 r. do dnia 27 czerwca 2022 r. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zamknięcie sesji. 

 

Uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący poddał pod głosowanie odczytany porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Porządek XXXIX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 maja 2022 r. 

Protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy z dnia 27 maja 2022 r. został sporządzony, doręczony radnym w 

formie elektronicznej i udostępniony do wglądu w pok. 113 Urzędu Gminy. Przewodniczący Rady 



Gminy poinformował, że radni nie zgłosili na piśmie uwag do protokołu. Poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu.   

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 maja 2022 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 maja 2022 r. został przyjęty. 

 

4. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok oraz debata nad raportem. 

Raport o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok, stanowiący Załącznik Nr 5 do protokołu, został 

sporządzony, doręczony radnym w formie elektronicznej oraz opublikowany w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

nad raportem przeprowadza się debatę, w której mogą uczestniczyć również mieszkańcy po 

uprzednim zgłoszeniu przewodniczącemu Rady Gminy chęci zabrania głosu w debacie. Do zgłoszenia 

należy dołączyć poparcie co najmniej 20 osób, które złożą podpisy pod tym zgłoszeniem. Ogłosił, że 

do dnia wczorajszego wpłynęło zgłoszenie od 1 osoby. Zgłoszenie spełnia wymogi formalne. W 

związku z powyższym otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok. 

Stwierdził, że raport jest czytelny i wyczerpujący. Zapytał radnych, czy zachodzi potrzeba 

przedstawienia raportu przez Panią Wójt. Radni nie zgłosili takiej potrzeby. W pierwszej kolejności 

poprosił o zabranie głosu radnych. 

W związku z brakiem chętnych radnych do wzięcia udziału w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy 

udzielił głosu Panu Janowi Mordaniowi – mieszkańcowi Gminy Bielsk Podlaski, który zgłosił się do 

debaty. 

- Pan JAN MORDAŃ powiedział, że zgodnie z przepisami prawa każdy mieszkaniec gminy może 

wystąpić w debacie nad raportem o stanie gminy na takich samych zasadach jak radni.  

Wystąpienie Jana Mordania w debacie na sesji 29 czerwca 2022 r. Treść wystąpienia poniżej: 

 „W debacie zabieram głos już czwarty rok. Po moim wystąpieniu pewnie jak i w poprzednich 

latach nastąpi reakcja ze strony Pani Wójt oraz innych osób na temat mojej osoby. W tym roku 1 

czerwca napisałem do kilkudziesięciu mieszkańców naszej gminy informację, że Radni Gminy Bielsk 

Podlaski otrzymali Raport za 2021 rok. A mieszkańcy mogą ten raport znaleźć na stronie internetowej 

gminy oraz wysłałem ten raport w załączniku. Nie wysyłałem tej informacji radnym, ponieważ oni w 

większości nie reagują na moje maile i telefony. 

 W kolejnym swoim mailu do mieszkańców 19 czerwca, również pominąłem radnych, 

napisałem następującą informację: "Uprzejmie proszę o porównanie raportu naszej gminy do raportu  

gmin Orla. Wówczas będzie zrozumiałe, dlaczego w Rankingu Rzeczpospolitej za 2021 rok wśród gmin 

wiejskich gm. Orla znalazła się na 667 miejscu, a gm. Bielsk Podlaski na 1429 miejscu. W roku 2020 

nasza gmina była na 1026 miejscu. Spadek o czterysta trzy miejsca. To "zasługa" nie tylko organów 

naszej gminy; wójta i radnych, ale i nas mieszkańców, bo wybraliśmy takie organy i jesteśmy im 

posłuszni. Co nam powiedzą, to wierzymy. Boimy się, żeby chociaż gorzej nie było. Do ostatniego 

miejsca już blisko, bo tylko 104 pozycje." i zachęcałem do udziału w dzisiejszej debacie. Niestety, nikt 

nie zgłosił się do wystąpienia dzisiaj na sesji. Natomiast od kilku osób otrzymałem informację zwrotną 

dotyczącą raportu oraz na ogół o sytuacji w naszej gminie. Tylko jedna osoba miała do mnie 

pretensję, że wysłałem raport o stanie gminy i obiecała, że podczas dzisiejszej sesji, czy też po sesji 

powie co o mnie myśli. 



 Szanowni Państwo, a teraz w sprawie raportu, to od mieszkańców otrzymałem pytania i 

uwagi z prośbą o przeczytanie ich w debacie bez podawania czyje to są pytania. A więc teraz je 

przeczytam: 

 - Zapoznałem się pobieżnie z raportem o stanie gminy Bielsk Podlaski i trudno zrozumieć co w nim 

jest. Tylko zdjęcia się spodobały. Komu i do czego potrzebny taki raport? 

- W porównaniu do tego co jest w mojej wsi a w raporcie, to zupełnie co innego. Dlaczego nie ma 

jak są remontowane drogi w gminie? 

- W rozdziale V. Przyroda i środowisko, na stronie 6 dowiadujemy się, że w naszej gminie raptownie 

zaczęło rozwijać się górnictwo. W porównaniu z rokiem 2020 powierzchnia obszarów górniczych 

zwiększyła się o 40%. Jakie złoża, czy kopaliny odkryto? Na podstawie informacji w raporcie nie da 

się stwierdzić, czy tereny górnicze w gminie zajmują już setki hektarów, czy dziesiątki ha, ponieważ 

autor raportu nie potrafi przeliczyć metrów kwadratowych na hektary. Wbrew informacji, to 199 

696 m2 nie jest 199,7 ha. I najważniejsze: jaką konkretnie korzyść z eksploatacji tych terenów mają 

mieszkańcy  gminy? Kto zarabia na górnictwie w gminie Bielsk Podlaski? 

- W rozdziale VI, na stronie 9 dowiadujemy się, że w roku 2021 największą pozycję w dochodach 

gminy stanowiły rozliczenia różne. Co to są za dochody z różnych rozliczeń? 

- W porównaniu z rokiem 2020 wydatki na kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego (pozycja 921 

w opisie na stronie 11) wzrosły o 78%. Na co konkretnie wydano te pieniądze - 2 mln.615tys. 

119złotych? 

- Na stronie 30 raportu z tabelki dowiadujemy się, że w roku 2020 poziom recyklingu wyniósł 

129,6%, co oznacza, że gmina importowała śmieci do przerobu. Jednocześnie w roku 2021 

recyklingowi poddano niecałą 1/4 część śmieci z  terenu gmin. Jaki jest cel takich działań władz 

gminy? Co władze gminy chciały przez to osiągnąć?  

- Z kolorowych wykresów w Raporcie trudno coś zrozumieć. Kojarzą się z zabudową w Nowym 

Jorku. 

 Trzeba przyznać, że zainteresowanie Raportem o stanie gminy jest bardzo słabe, zresztą nie 

tylko w naszej gminie. 

 Szanowni Państwo, przeczytałem, to co otrzymałem pisemnie i telefonicznie od kilku różnych 

osób. Jedna z tych osób powiedziała mi, jaką opinię uzyskała od pana radnego Walentego 

Gałuszewskiego, przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej. Otóż pan radny Gałuszewski uważa, "... 

raport jest wyczerpujący, oddaje wszystkie tendencje, jakie są w gminie, demograficzne i te inne 

sprawy. Tak że, aż za bardzo, 38 stron to wystarczająco napisane, żeby wszystko wiedzieć." 

 Natomiast inna osoba napisała do mnie swoje spostrzeżenia i wnioski z lektury raportu, które 

teraz pozwolę przeczytać.” 

W tym miejscu Jan Mordań odczytał w całości powyższa opinię, której autor stwierdza, że: 

- Autor raportu nie potrafi porozumiewać się w formie pisemnej, posługując się nie powiązanymi 

pojedynczymi i nie rozwiniętymi zdaniami lub równoważnikami zdań. Nie jest w stanie połączyć myśli 

w jeden logiczny ciąg; 

- Pod względem graficznym jest to praca, którą mógłby bez wysiłku wykonać uczeń szkoły średniej, 

Wykresy i tabele są słabej jakości i nieczytelne i merytorycznie bezużyteczne; 

- Brak spośród pracowników Urzędu Gminy osoby, która mogłaby w jasny i logiczny sposób 

wypowiadać się w formie pisemnej i stworzyć raport o stanie gminy nadający się do czytania (brak 

elementarnych kwalifikacji do wykonywania powierzonych zadań); 

- Raport jest pozbawiony treści, brak szacunku wobec czytelnika; 

- Warto sięgnąć do raportów gmin sąsiednich, w których zawarte są informacje o tych gminach; 

Poniżej znajduje się kolejna część wystąpienia Pana Jana Mordania. 

 „Proszę Państwa, ja rozumiem, że nie wszystkim się podoba krytyka, dlatego dzisiaj 

powstrzymam się o wyrażeniu swojej opinii na temat raportu i o sytuacji w naszej gminie. Moją 

specjalnością jako watchdoga jest pisanie wniosków o udzielenie informacji publicznej. Na dzisiejszą 

sesję przygotowałem również swoje pytania w sprawie raportu, a raczej pytania w sprawach, które 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym powinien zawierać raport o stanie gminy. I tak: "Raport 



obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, 

programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego." 

 Na podstawie art. 61 Konstytucji RP oraz art. 10 ust. 1 ustawy o dostępie do informacji 

publicznej wnioskuję o udzielenie na piśmie następujących informacji: 

1. Z jakimi organizacjami współpracowały organy gminy w ramach rocznego programu  współpracy 

Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi? Jakie są efekty tej współpracy? 

2. Jakie działania podjęto w ramach Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy w 2021 roku? Jaki był koszt zapewnienia 

schronienia dla zwierząt gospodarskich w gospodarstwie rolnym prowadzonym przez Pana Pawła 

Hryniewickiego w miejscowości Hryniewicze Duże? Jakim zwierzętom, jakiej ilości i na jaki okres 

zapewniono schronienie zwierzętom gospodarskim? 

3. Jak realizowano w 2021 roku wieloletni program gospodarowania zasobem mieszkaniowym Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2017 – 2021? 

4. Na stronie 24 Raportu zamieszczono tabelkę o wysokości wydatków na poszczególne działania w 

ramach Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021. Co 

konkretnie zrealizowano w 2021 roku w ramach tego programu?  

5. Jakie działania podejmowano w ramach Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2012 – 2022? 

6. Jak zrealizowano Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie Bielsk Podlaski na lata 2019 – 

2021 przyjęty uchwałą nr V/28/2019 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 lutego 2019r przedstawiają 

kolorowe wykresy na stronach 22 i 23. Są one na tyle skomplikowane, że nie czytelne.  Ile rodzin 

uzyskało wsparcie w 2021 roku w ramach tego programu w poszczególnych formach pomocy 

socjalnej, np: ile osób otrzymało zasiłki stałe? ile rodzin otrzymało świadczenia rodzinne?  

7. Jakie działania podjęto w 2021 roku w ramach Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie? Jakie są efekty podjętych działań? 

8. W Lokalnym Programie Rewitalizacji dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 2019 – 2023 przewidziano 

realizację czternastu przedsięwzięć podstawowych i cztery  przedsięwzięcia uzupełniające. Ile i jakie 

przedsięwzięcia realizowano w 2021 roku w ramach tego programu? 

9. Ile uchwał podjęła Rada Gminy do realizacji w 2021 roku? Ile z tych uchwał zostało zrealizowanych, 

a ile nie zrealizowano i dlaczego? 

10. Jak została zrealizowana Uchwała Rady Nr XXIV/177/2020 z dnia 2020-12-30 w sprawie zmiany 

rocznego programu współpracy Gminy Bielsk Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok? W tej uchwale 

zaplanowano 15.000 zł na realizację programu w poszczególnych obszarach oraz przeprowadzenie 

otwartego konkursu ofert. Jak wykonano ten plan? Czy była powołana Komisja konkursowa? 

11. Jak w 2021 roku zrealizowano uchwałę z 30 grudnia 2020 roku  

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021? 

Które konkretnie świetlice działające przy parafiach oraz działania promujące zdrowy tryb życia 

organizowane przez stowarzyszenia i organizacje z terenu Gminy Bielsk Podlaski otrzymały 

dofinansowanie? Jak przebiegała realizacja programów profilaktycznych w szkołach? Ile skierowano 

osób uzależnionych na leczenie odwykowe? Ile osób skorzystało z dofinansowania kolonii i półkolonii 

dla dzieci i młodzieży ze środowisk podwyższonego ryzyka? Gdzie odbyły się te kolonie i półkolonie? 

Wynagrodzenie członków komisji wyniosło siedem tysięcy osiemdziesiąt dwa złote. Jaki był osobowy 

skład tej komisji? W ramach Programu zakupiono materiały i wyposażenia wartości 13 tys. 411 

złotych. Jakie to były materiały i wyposażenie? 

12. W uchwale Rady Gminy z 30 grudnia 2020 roku w sprawie budżetu gminy Bielsk Podlaski na rok 

2021 zaplanowano realizację czternastu zadań inwestycyjnych za koszt 3 mln. 883 tys. 119 zł. Które z 

tych zadań zrealizowano, a które nie zrealizowano i dlaczego?  Zaplanowano m.in. "Budowę boiska 

sportowego wielofunkcyjnego o nawierzchni trawiastej wraz z wykonaniem parkingu dla autobusów 

przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym." W sierpniu 2021 roku 

zlikwidowano górkę przy Szkole w Łubinie Kościelnym, o czym kilkakrotnie dyskutowali radni. We 

wrześniu zwróciłem z wnioskiem do wójta o wyjaśnienie sprawy. Otrzymałem następujące informacje:  



 "Powyższe prace zostały wykonane w zakresie własnym przez Gminę Bielsk Podlaski, przez 

pracowników Urzędu Gminy przy użyciu własnego sprzętu. Przy tego rodzaju pracach wykonywanych 

przez Gminę we własnym zakresie nie sporządza się dokumentacji księgowej. W związku z tym Wójt 

Gminy Bielsk Podlaski nie posiada informacji publicznej w zakresie dotyczącym kosztów wykonania 

tych czynności. Przy pracach wykonywanych przez Gminę we własnym zakresie (przez pracowników 

Urzędu Gminy przy użyciu własnego sprzętu) nie sporządza się dokumentacji technicznej, a w kartach 

drogowych brak jest szczegółowego opisu prowadzonych prac i ilości kursów przewożonego ładunku. 

Jedyną posiadaną informacją jest to, iż pozyskana ziemia z terenu przyszkolnego została przewieziona 

na grunty wsi Sierakowizna, Łubin Kościelny oraz na wyrobisko we wsi Augustowo." Pytania; Dlaczego 

w Raporcie brak informacji o tych pracach ziemnych, pomimo faktu wykonania kilkudziesięciu kursów 

samochodów ciężarowych wywożących ziemię z tej górki? Czy likwidacja górki przy Szkole  w Łubinie 

Kościelnym była związana z planowaną budową boiska?  

13. W Raporcie o stanie gminy poinformowano o zrealizowaniu ośmiu inwestycji w gminie za sumę 2 

ml. 729 tys.  879 zł. To jest o ponad jeden milion mniej niż zaplanowano w budżecie. Jest informacja, 

że dwie inwestycje, a mianowicie: "Poprawa bezpieczeństwa ruchu pieszych na drodze gminnej 

oznaczonej nr ew. 1240 w miejscowości Ploski poprzez budowę przejścia dla pieszych" (Fot.8)  oraz 

"Zakup i dostawa kontenera biurowo-socjalnego do wsi Zawady" (Fot.11)  nie były ujęte w planie 

budżetowym. Na fotografii nr 8 widzimy przejście, które niewiadomo dlaczego zostało zbudowane w 

miejscu, gdzie dotychczas nikt nie przechodził drogi dojazdowej do cerkwi a znak informacyjny o 

przejściu umiejscowiono za przejściem. Dlaczego? Na fotografii nr 11 widać, że zakupiony kontener do 

wsi Zawady postawiono poza zabudowaniami, czyżby w  polu. Dlaczego? 

14. W uchwała Rady Gminy z 26 lutego 2021 r. przeznaczono do sprzedaży nieruchomość gruntową 

stanowiącą własność Gminy Bielsk Podlaski, 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 689 o powierzchni 6,37 ha, położoną w obrębie gruntów wsi 

Deniski. Jak została wykonana ta uchwała? 

15. Jak została wykonana uchwała z 31 marca 2021 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Bielsk 

Podlaski? 

16. Jak została wykonana uchwała z 31 marca 2021 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącą własność Gminy Bielsk Podlaski, 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 425/2 o powierzchni 0,4688 ha, położoną w obrębie gruntów wsi 

Stryki? 

17. Jak została wykonana uchwała z 31 marca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej w wysokości 100.000 zł (słownie: sto tysięcy złotych) Województwu 

Podlaskiemu na zadanie pn. „Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej 659 Bielsk Podlaski – 

Wyszki – Topczewo – Hodyszewo – Nowe Piekuty - droga 66 w m. Augustowo”?. Jakiej długości 

wyremontowano chodnik we wsi Augustowo? 

18. Jak została wykonana uchwała z 31 sierpnia 2021 r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącą własność Gminy Bielsk Podlaski, oznaczoną numerem 

ewidencyjnym 910 o powierzchni 0,93 ha, położoną w obrębie gruntów wsi Ploski? 

19. 25 listopada 2021 roku została podjęta uchwała przez Radę Gminy w sprawie przyjęcia Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski na lata 2022-2025.  W Raporcie za 2021 rok brak 

jakiejkolwiek informacji o realizacji tego programu. Na sesji 30 września 2021 roku Pani Wójt 

przedstawiła Raport z realizacji uchwały Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 27 października 2017 roku 

w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski do roku 2020.  

Raport przedstawiony przez Panią Wójt dotyczył okresu do 2020 roku, nowy Program Ochrony 

Środowiska został opracowany na lata 2022-2025. A więc w 2021 roku w Gminie Bielsk Podlaski 

programu nie było. W zamian zewnętrzna firma  opracowała  na kolejne lata Program ochrony 

Środowiska i dodatkowo inwentaryzację dzikich wysypisk śmieci, za co zapłacono 36 tys. 900 zł., w 

tym inwentaryzacja kosztowała 11 tys. złotych. Czy nie warto zajrzeć do Programu Ochrony 

Środowiska, gdzie napisano, że "na terenie całej gminy wiejskiej Bielsk Podlaski w okresie badawczym 

zidentyfikowano 71 dzikich wysypisk śmieci. Dzikie wysypiska pełne są trujących substancji, które na 



setki lat zaburzają lokalny ekosystem. W lasach i starych wyrobiskach można znaleźć nie tylko gruz, 

lecz także stary sprzęt RTV, odpady przemysłowe, czy zużyte baterie. Odpady te są klasyfikowane jako 

niebezpieczne ze względu na łatwopalność, czy toksyczność." Przy tym trzeba wspomnieć, że w 

opracowanej inwentaryzacji brak jest informacji o 21 miejscowościach, co oznacza, że na 1/3 części 

obszaru gminy nie stwierdzono dzikich wysypisk śmieci. Jaką wartość ma taka inwentaryzacja? Kiedy 

otrzymamy pełną inwentaryzację dzikich wysypisk śmieci? 

20. W Urzędzie Gminy Bielsk Podlaski odbyło się spotkanie w sprawie Raportu o stanie gminy za 2021 

rok z udziałem Agnieszki Maszkowskiej - koordynatorki akcji "Masz Głos". Jakie uzgodnienia nastąpiły 

podczas tego spotkania? 

Dziękuję za cierpliwość i proszę wybaczyć za  długie wystąpienie.” 

- Pani BARBARA DOBROGOWSKA Sołtys wsi Sierakowizna odniosła się do pytania Pana Jana 

Mordania w sprawie likwidacji górki przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym, 

z której ziemia została przewieziona na grunty wsi Sierakowizna. Wyjaśniła, że ziemia z tej górki 

została rozdysponowana pod krzyż we wsi Sierakowizna. Dodała, że ani Ona, ani nikt z jej sąsiadów 

nie wziął tej ziemi dla siebie. Zwróciła się do Pana Mordania, aby „nie czepiać się jej wsi i nie 

wymieniać nawet jej nazwy”. 

- Pan JAN MORDAŃ powiedział, że jest wolnym człowiekiem i żyje w wolnym kraju i może wymieniać 

każdą miejscowość, która mu się podoba. Nie krytykuje faktu zawiezienia ziemi do Sierakowizny, a 

jedynie zacytował to, co zostało mu odpisane przez Panią Wójt. 

- Radny JERZY ONACIK nawiązał do rankingu prowadzonego przez gazetę „Rzeczypospolita”, w 

którym jesteśmy na 1429 miejscu. Gorszych jest tylko około 100 gmin i mamy tendencję spadkową. 

Zaznaczył, że w ocenie naszych radnych nie trzeba nic zmieniać, bo jest bardzo dobrze. Jednak  

zdaniem radnego jest to myślenie złe, dlatego czasami głosuje odmiennie. Wtedy pozostali radni 

mówią, że nie tak głosuję, że nie wiem co robię. Powiedział również, że na wykonanie pierwszego 

funduszu sołeckiego trzeba było dwóch lat i do tej pory w niektórych miejscowościach nie został 

wykonany do końca. Podkreślił, że fundusz powinien zostać  zrealizowany w ciągu jednego roku.  

- Przewodniczący Rady STANISŁAW OLSZEWSKI zapytał konkretnie, gdzie nie został wykonany? 

- Radny JERZY ONACIK odpowiedział, że chodzi o wieś Augustowo. Dodał, ze pracownik Referatu 

obiecał, że prace zostaną dokończone później. 

- Pani BEATA ZAWADZKA Sołtys Sołectwa Zawady zwróciła się do Pana Jana Mordania z zapytaniem, 

co zrobiły i jak przeszkadzają mu Zawady, że wymienia je w swoich dokumentach? Czy jest to efekt  

nękania Jej telefonami, że nie chciała z nim współpracować. Powiedziała, że Pan Jan Mordań 

przyjeżdżał i namawiał Ja, by działała przeciwko gminie, przeciwko Pani Wójt. Pani Sołtys dodała, że 

wiele z tych osób, które siedzą na tej sali są fałszywe, bo rozmawiają z Panem Mordaniem, a później 

się z tego wycofują. Pani Sołtys podkreśliła, że żadnej współpracy z Panem Mordaniem nie 

rozpoczęła. Mówiła, że nie obchodzi ją Gmina Orla i jaki ona ma raport, bo gdyby chciała tam 

mieszkać, to by tam mieszkała. Dodała, że nie jest istotne miejsce zajmowane w rankingu, ale 

potrzeby mieszkańców Gminy. Każdy z sołtysów przychodzi do Urzędu i prosi o jakąkolwiek 

współpracę, a gmina jak tylko może realizuje i załatwia wszystkie potrzeby ludzi. Zdaniem pani Sołtys 

można zajmować milionowe miejsce, tutaj ważni są ludzie i ich potrzeby i gmina te potrzeby realizuje. 

Powiedziała, że raport nie musi być idealny, ważne jest, jak potrzeby mieszkańców będą 

zrealizowane. Zaznaczyła, że po to jest ta sesja i po to wszyscy się zbierają, aby wspólnie podejmować 

decyzje. Każdy z sołtysów, oprócz tych spotkań, ma jeszcze swoich przedstawicieli jako radnych i 

każdy ma ogromne potrzeby, od drogi poprzez krzaki, rowy, ścieki i inne sprawy.  Co z tego na 

którym jesteśmy miejscu, ważne, że małymi krokami realizowana jest poprawa jakości życia 

mieszkańców wsi. Podkreśliła, że pełnienie funkcji sołtysa ma cel charytatywny, sołtysi chcą pomagać 

i wspierać mieszkańców. O kontener w Zawadach wieś zabiega od 16 lat. Nie jest to świetlica za 

kilkaset tysięcy złotych, ale w zupełności mieszkańcom wystarczy. Kontener został zlokalizowany tam, 

gdzie chcieli tego mieszkańcy wsi. Zwróciła się do Pana Mordania, by zajął się czymś pożytecznym, 

pokazał, czy np. wybiera z lasów śmieci i oprócz wytykania błędów i oceniania innych pokazał 

przykład jak należy być człowiekiem i obywatelem gminy. Zapytała, co zrobił dla swojej wsi, aby 

poprawić jakość życia mieszkańców. 



 

- Pan JAN MORDAŃ powiedział, że przewidywał, że odbędzie się dyskusja o nim, a nie nad raportem 

o stanie gminy. Podziękował Pani Sołtys za udzielone rady. Zaznaczył, że w kwestii nazw wsi RODO 

nie obowiązuje, więc można wymieniać w pismach, wystąpieniach nazwę każdej miejscowości, która 

leży w Polsce i poza jej granicami. m.in. Zawady, czy Sierakowizna. Odpowiadając na pytanie Pani 

Sołtys, co zrobił dla swojej gminy, stwierdził, że niektórzy ludzie wiedzą, co zrobił. Zwracając się do 

wszystkich przypomniał, że sesja jest nagrywana i mieszkańcy nie tylko naszej gminy oglądając 

transmisję wyrobią sobie odpowiednie zdanie o naszej społeczności, dlaczego jesteśmy na tak 

odległym miejscu w Polsce. Poinformował, że zaczął działać w terenie gminy nie będąc jeszcze 

radnym. Wówczas zorganizował Towarzystwo HAJ. Na początku swojej działalności zebrano 7 

kontererów śmieci z obecnego obszaru Natura 2000 Murawy w Haćkach. Swego czasu Pani Wójt 

zarzucała, że Towarzystwo HAJ nic nie robi, dlatego też zostało sporządzone sprawozdanie z 

działalności tej organizacji. Dodał, że bardzo chętnie udostępni zainteresowanym całą historię 

20-letniej działalności Towarzystwa HAJ. Powiedział, że dzięki organizacji kilku rolników ze wsi Haćki i 

Rajsk odzyskało ziemię po PGR. Zaznaczył, że ze strony Urzędu Gminy pomoc była symboliczna. 

Dodał, że nie może zrozumieć czy Pani Sołtys z Zawad jest zadowolona, że gmina jest dobrze 

zarządzana, czy zdenerwowana dlatego, że mieszkam w tej gminie i odważę się zabierać głos na sesji.   

- Pan JÓZEF TOPCZEWSKI Sołtys Sołectwa Pietrzykowo Gołąbki w swoim wystąpieniu podziękował 

Pani Wójt, pracownikom oraz Przewodniczącemu Rady za dotychczasowe działania, w tym m.in. na 

rzecz sołectwa. Przypomniał, że w czasie, gdy Pani Wójt obejmowała to stanowisko droga do wsi i we 

wsi była żwirowa i powybijana, a teraz jest droga asfaltowa, wieś ma nową świetlicę. Poprawa jest 

znaczna, dlatego wyraził zdziwienie wypowiedzią Pana Jana Mordania, który twierdzi, że w Gminie 

jest bardzo źle. 

 

W związku z wyczerpaniem listy zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zamknął debatę i 

przystąpił do realizacji kolejnego punktu. 

 

5. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, że po zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy, Rada Gminy 

przeprowadza głosowanie nad udzieleniem Wójtowi Gminy wotum zaufania. Wniósł o udzielenie 

Pani Wójt RAISIE RAJECKIEJ wotum zaufania. Projekt uchwały w tej sprawie został przekazany radnym 

na tablety. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz 

Tymiński 

PRZECIW (1) 

Jerzy Onacik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/312/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 



w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski wotum zaufania 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok. 

Przedłożony przez Wójta Gminy wniosek w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Rada Gminy rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie 

finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

po uprzednim rozpatrzeniu: sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 

komunalnego, sprawozdania finansowego oraz po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej. Opinie 

wymienionych podmiotów są pozytywne. Przypomniał, że sprawozdanie z realizacji budżetu gminy za 

2021 rok było rozpatrywane na poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc projekt uchwały Przewodniczący poddał pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz 

Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/313/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

7. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2021 

rok. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, że uchwałę w sprawie absolutorium podejmuje się w oparciu o:  

- sprawozdanie z wykonania budżetu gminy – rozpatrzone przez Radę Gminy w dniu 27 maja br., 

- sprawozdanie finansowe gminy za 2021 rok – rozpatrzone przez Komisję Rewizyjną w dniu 25 maja 

br., 

- pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 25 maja br. 

- oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy z dnia 25 maja 2022 r. o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium za 2021 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku w dniu 30 maja 2022 r. 

wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku. 

W związku z brakiem uwag i pytań, projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Lucyna Tkaczuk, Anatol Grzegorz 

Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jerzy Onacik, Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/314/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski za 2021 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gmina na 2022 rok stanowi Załącznik Nr 12 do 

protokołu. Autopoprawka do uchwały o przyjęcie zaproponowanych zmian wraz z projektem uchwały 

stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu.  

Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy propozycje zmian w budżecie gminy przedstawiła 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy.  

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc projekt uchwały Przewodniczący poddał pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/315/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

9. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 

na lata 2022 – 2029. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, że proponowane zmiany zostały przedstawione przez Panią Skarbnik w 

poprzednim punkcie. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc projekt uchwały poddano pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na 

lata 2022 – 2029. 



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Lucyna Tkaczuk, Anatol 

Grzegorz Tymiński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Pac 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/316/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2022 – 2029 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 16 do protokołu. 

 

10. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025. 

Przedłożony przez Wójta Gminy wniosek w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt programu jest rezultatem rozstrzygnięcia 

nadzorczego Wojewody Podlaskiego wydanego w sprawie programu przyjętego przez Radę Gminy w 

kwietniu br. Jego aktualna treść została uzupełniona o brakujące elementy wskazane w 

rozstrzygnięciu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/317/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2025 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 18 do protokołu. 

 

11. Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży. 

Wniosek Wójta Gminy w tej sprawie stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu. Przewodniczący Rady 

Gminy poinformował, że przedłożony projekt programu dotyczy przyznawania uczniom szkół 

podstawowych stypendiów o charakterze motywacyjnym. Na posiedzeniu Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych wprowadzono poprawkę do § 6 regulaminu poprzez wykreślenie ustępu 2 o treści: „W 



przypadku, gdy wysokość środków nie zabezpiecza w pełni potrzeb stypendialnych, świadczenia 

przyznawane są w pierwszej kolejności uczniom, którzy uzyskali najwyższe osiągnięcia naukowe lub 

artystyczne”. Poprawiony tekst został przekazany wszystkim radnym po posiedzeniu komisji.  

W związku z brakiem pytań i uwag, poddano projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Powzięcie uchwały w sprawie Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jerzy Bajena, Andrzej Borowski, Mikołaj Car, Jerzy Chilkiewicz, Walenty Gałuszewski, Mikołaj Kiryluk, 

Jan Kowalczuk, Alina Kruk, Albin Misiuk, Stanisław Olszewski, Jerzy Onacik, Jerzy Pac, Lucyna Tkaczuk, 

Anatol Grzegorz Tymiński 

NIEOBECNI (1) 

Alina Korszak 

 

Rada Gminy przyjęła 

Uchwałę nr XXXIX/318/2022 

z dnia 29 czerwca 2022 r. 

w sprawie Gminnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu. 

 

12. Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 

Bielsk Podlaski za 2021 rok i I kwartał 2022 roku. 

Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy Bielsk 

Podlaski za 2021 rok i I kwartał 2022 roku stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o odczytanie informacji radnego WALENTEGO 

GAŁUSZEWSKIEGO, który jest jednocześnie wiceprezesem Zarządu Oddziału Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Na zakończenie WALENTY GAŁUSZEWSKI poinformował o terminie zawodów sportowo-pożarniczych, 

które odbędą się 7 sierpnia 2022 r. w Pilikach. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI podziękował za przedstawioną informację i 

zaprosił wszystkich na zawody.  

 

13. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od dnia 26 

maja 2022 r. do dnia 27 czerwca 2022 r. 

Pani Wójt RAISA RAJECKA podziękowała radnym za udzielenie wotum zaufania oraz absolutorium za 

2021 rok. Zaznaczyła, że Jej praca jest kroplą w morzu, bowiem na ten sukces składa się praca 

pracowników Urzędu Gminy, radnych w poszczególnych swoich okręgach wyborczych, a w 

największej mierze praca sołtysów. Podziękowała sołtysom za pomoc przy organizacji różnych zadań, 

które są wykonywane na terenie ich miejscowości. Nawiązała do wspomnianego rankingu, o którym 

była mowa w debacie nad raportem o stanie gminy, gdzie zostało powiedziane, że Gmina jest na 

bardzo odległym miejscu. Dodała, że należałoby sprecyzować, w jakim zakresie był prowadzony ten 

ranking. Wyraziła nadzieję, że do końca kadencji ta gmina będzie jeszcze istniała, bo z wypowiedzi 

wynikało, że jej już nie ma. Powiedziała, że należy troszczyć się o swoją gminę, a nie o gminy 

sąsiednie, które co roku są przedstawiane, jako najlepsze. Podkreśliła, że nie należy dokonywać 

porównań do innych gmin, czy miast, bo w poszczególnych samorządach są różne uwarunkowania. 

Podziękowała za rok 2021 i zachęciła do pracy nad rokiem 2022. 

Następnie Pani Wójt przedstawiła sprawozdanie w okresie międzysesyjnym stanowiące 

Załącznik Nr 22 do protokołu. Ponadto Wójt Gminy podziękowała wszystkim biorącym udział w 

uroczystości z okazji 80. rocznicy pomordowanych mieszkańców wsi Rajsk oraz osobom, które 



pomagały pracownikom Urzędu Gminy przy odbiorze folii na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 

Poinformowała o upływającym z dniem 30 czerwca terminie na złożenie deklaracji w sprawie źródeł 

ciepła i spalania paliw, a także o konsekwencjach niezłożenia deklaracji (kara w wysokości od 500 zł 

do 5000 zł). 

 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły interpelacje 

ani zapytania. 

 

15. Odpowiedzi na interpelacje. 

W związku z brakiem interpelacji nie było odpowiedzi na nie. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych o zgłaszanie wniosków. W związku z brakiem zgłoszeń 

udzielił głosu Pani Agnieszce Sawickiej. 

- Pani AGNIESZKA SAWICKA zabrała głos w imieniu grupy aktywni mieszkańcy, która powstała w 

ramach Ogólnopolskiej Akcji „Masz głos” organizowanej od 2006 roku przez Fundację Batorego. 

Grupa została stworzona w celu zainteresowania mieszkańców bieżącymi sprawami gminy i czynnym 

uczestnictwem w życiu lokalnej społeczności. Powiedziała, że każdy obywatel ma prawo do informacji 

publicznej, prawo do zabierania głosu w ważnych dla niego sprawach, gdzie może nagrywać sesję 

rady gminy, czy obrady komisji. Dodała, że dzisiejszy przykład sesji Rady Gminy pokazuje, że każdy  

może dyskutować na temat raportu o stanie gminy. Każdy obywatel może dzielić się pomysłami, 

zgłaszać swoje wątpliwości, a także wyrażać opinie. Poinformowała, że 6 czerwca razem z Panią 

Agnieszką Maszkowską z fundacji SocLab odbyło się spotkanie z Panią Wójt Raisą Rajecką w sprawie 

inicjatywy lokalnej dot. przeprowadzenia zajęć nauki języka angielskiego lub innego języka obcego, a 

szczególnie matematyki, którą chciałyby przeprowadzać w świetlicach wiejskich, a nawet w szkołach 

na terenie gminy Bielsk Podlaski.  Dodała, że jak pokazują coroczne wyniki egzaminów 

ósmoklasistów i egzaminów maturalnych, matematyka „kuleje”. Dlatego chciałyby wspomóc dzieci i 

młodzież. Wyjaśniła, że formalności zgłoszenia inicjatywy lokalnej nie są skomplikowane, przy czym 

zwróciła się do radnych z apelem o podjęcie uchwały, która określi kryteria oceny wniosków 

dotyczących inicjatyw. Zgodnie z prawem każda gmina ma obowiązek podjąć taką uchwałę.  

- Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że śledzi na bieżąco, co dzieje się w naszej gminie. Jest mile 

zaskoczony i korzystając z okazji chciałby podziękować Paniom działającym w Kołach Gospodyń 

Wiejskich, które odnoszą coraz większe sukcesy. Podziękował i życzył dalszych sukcesów także 

Klubowi Senior+,  który prężnie działa. Dodał, że zaskoczeniem są nowo powstałe Koła takie jak 

Husaki, Rajsk „Rajanki”, a także wymienił Orzeszki for you oraz Hołodzianki. Poinformował, że zespół 

Rodyna z Dubiażyna zdobył I miejsce na festiwalu w Kazimierzu Dolnym. Każdy może działać i podał 

przykład wsi Deniski, która dzięki społeczności lokalnej ma swoje efekty. Gmina oczywiście dużo 

pomogła, ale wszystko zależy od inicjatywy, zorganizowania  i dobrej woli mieszkańców. 

Zaapelował, aby w tych trudnych czasach działać dla dobra, łączyć się, a nie kłócić się o błahe, 

nieistotne sprawy. 

 

17. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI o 

godz. 10.40 zamknął XXXIX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski. 

Przewodniczący 
Rada Gminy Bielsk Podlaski 

Stanisław Olszewski 

  



 
Przygotował(a): Ala Wawulska 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

Szczegółowa treść wypowiedzi osób uczestniczących w sesji znajduje się na nagraniu przebiegu sesji 

na stronie internetowej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w zakładce „Nagrania obrad sesji rady gminy”. 

 

 
 
 
 
 

 


